

Reduce. Recycle. Reuse.

# BEST WATER RECYCLING INITIATIVE

Water is a vital natural resource, which in some countries is very scarce and in others as costly as oil. Water Recycling and reuse market has grown in recent years due to its environmental benefits and cost effectiveness. The National Program for Conservation "Tarsheed" encourages this important initiative and supports it as part of Water Conservation and Energy Efficiency efforts.



Therefore, this year we are introducing the "Best Water Recycling Initiative" Competition due to its great importance and to raise awareness to this market.

## Competition Classification:

- Local

## Guidelines:



1. Applicant must send email to the email on this document or on KAHRAMAA Website.

- Applicant may belong to any Sector, such as Agricultural, Commercial, Government, Residential, etc.
- Effective utilization of the end-product is a must with proof record.

## Application Examples are:

Agriculture	Landscape
Parks	Golf Courses
Lavatory Flushing	Construction Activities such as Concrete Mixing, etc.
Cooling Water for Power Plants, HVAC, Oil Refineries, etc.	Artificial Lakes

## General Conditions:



1. The ID and mobile number, landline number of individual applicants representing any firm/building is essential in the application who will be responsible for the application.

2. For residential application the building shall be owned or leased by the applicant.

3. If any third party or consultant is applying on behalf of any installation, he shall provide formal authorization letter from the parent company / firm with contract information and the same shall be uploaded along with the application.

4. Kahramaa will conduct site inspection and require to take photos / video of the facility for any Energy saving measure if needed.



5. The applicant shall be responsible for obtaining any permission in a reasonable time for general entry into the premises, security passes, permission for photography or videography and transport within the facility.

Recycled Water is Widely used in watering landscape and grass areas.



تعد المياه موردا طبيعيا حيويا، وهي نادرة جدا في بعض البلدان، كما أنها مكلفة مثل النفط في بلدان أخرى. وقد تنامت عمليات إعادة تدوير المياه وإعادة استخدامها في السنوات الأخيرة بسبب فوائدها البيئية وفعاليتها من حيث التكلفة، ويشجع البرنامج الوطني للترشيد وكفاءة الطاقة "ترشيد" هذه المبادرة الهامة ويدعمها كجزء من جهود الحفاظ على المياه وكفاءة استخدامها.

لذلك، نقدم هذا العام مسابقة "أفضل مبادرة لإعادة تدوير المياه" نظرا لأهميتها الكبيرة وبهدف زيادة الوعي بهذه العملية.

## تصنيف المسابقة:

- محلية

## القواعد الارشادية:

1. يجب تقديم الطلب من خلال البريد الإلكتروني الموضح أو موقع كهراما.



2. التقديم مفتوح لكافة القطاعات، مثل القطاع الزراعي، أو التجاري، أو الحكومي، أو قطاع السكني ... إلخ.

3. لا بد أن يكون المشروع قائم بالفعل وأن يكون هناك استخدام فعال واستفادة حقيقية من المنتج النهائي مع إظهار دليل للنتائج.

## أمثلة التطبيق هي:

الزراعة	المساحات الخضراء
متنزهات	ملاعب الغولف
مياه دورات المياه	أنشطة البناء مثل خلط الخرسانة، إلخ
مياه التبريد لمحطات الطاقة والتدفئة والتهوية وتكييف الهواء ومصافي النفط وغيرها	البحيرات الصناعية

## الشروط العامة:

1. رقم الهوية الشخصية ورقم الهاتف المحمول، رقم الهاتف الثابت للمقدمين الأفراد الذين يمثلون أي جهة هو أمر ضروري في الطلب المقدم، وسوف يكون مسؤولا عن الطلب.

2. للتقديم عن القطاع السكني، يجب أن يكون المبنى مملوكا أو مؤجرا من قبل مقدم الطلب.

3. إذا تقدم أي طرف ثالث أو مستشار نيابة عن أي منشأة، فيجب عليهم تقديم خطاب تفويض رسمي من الشركة / الجهة بمعلومات الاتصال ويتم تحميل نفس المعلومات مع الطلب المقدم.

4. سوف تقوم كهراما بإجراء تفتيش للموقع وتتطلب التقاط صور/فيديو للمنشأة لأي إجراء للتوفير للطاقة حسب الحاجة.



5. يكون مقدم الطلب مسؤولا عن الحصول على أي إذن قبل وقت معقول للدخول إلى المبنى، والتصاريح الأمنية، والاذن للتصوير الفوتوغرافي أو الفيديو والمواصلات داخل المنشأة

يستخدم الماء المعاد تدويره على نطاق واسع في ري العديد من المساحات الخضراء.

تقليل ، إعادة تدوير ، إعادة استخدام

# أفضل مبادرة لإعادة تدوير المياه



اشترك الآن وحتى 10 إبريل 2023  
consenergy@km.qa

لمزيد من المعلومات يرجى الإتصال  
على 44846821/44628901

Apply until the 10th of April 2023

consenergy@km.qa

For more information,

call: 44846821/44628901